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Onderwerp Energiecrisis

Bijgevoegd treft u vragen over voorbereidingen op een dreigende energiecrisis.
1. Bent u ermee bekend dat Duitse gemeenten zich actief voorbereiden op het lokaal 

ondervangen van mogelijke gevolgen van een eventueel deze winter optredende 
energiecrisis, waarbij zij rekening houden met grootschalige opvang van inwoners op 
verwarmde locaties, en dat ook Nederlandse experts vrezen voor schaarste en 
tekorten?1

Antwoord
Ja, het klopt dat er Duitse gemeenten zijn die zich hierop voorbereiden en dat er ook 
Nederlandse experts zijn die vrezen voor schaarste en tekorten.

2. Welke mogelijkheden ziet u om nog voor het begin van de winter een zo groot 
mogelijke slag te maken in het isoleren van gebouwen en besparen van energie; 
beiden door de gemeente zelf, bedrijven en inwoners?

Antwoord
Dit is een proces dat al jaren loopt. Het energievraagstuk is natuurlijk niet nieuw. Als 
gemeente isoleren we onze eigen gebouwen, besparen we energie en werken we aan de 
duurzame opwek door middel van zonnepanelen. Daarnaast proberen we onze inwoners te 
stimuleren hun woningen te isoleren en duurzame energie op te wekken.
Instrumenten die we hiervoor inzetten of hebben ingezet zijn o.a. energiecoaches, vouchers 
(tijdelijke maatregel), duurzaamheidslening, informatiebijeenkomsten en de inzet van de 
mobiele showroom van het Duurzaam Bouwloket.

Na de zomer wordt gestart met een fix-team: een team dat kleine energiebesparende 
voorzieningen bij inwoners zal installeren. We starten bij de mensen die verhoudingsgewijs 
de hoogste energielasten hebben.

1 Zie onder andere Bild (https://www.bild.de/politik/inland/politik-inland/wenn-bei-gasmangel-die-wohnung-kalt-
bleibt-arme-und-alte-sollen-in-hallen-schlaf-80653450.bild.html), The Guardian 
(https://www.theguardian.com/world/2022/jul/10/germany-russia-gas-flow-permanent-halt-nord-stream-1-
maintenance) en Energeia (https://energeia.nl/trilemma/40103022/gas-poetin-aan-het-stuur-de-eu-op-de-
achterbank)
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3. Welke energiebesparende maatregelen heeft de gemeente sinds het begin van het 
jaar in haar eigen bedrijfsvoering, of die direct onder haar controle staat, genomen en 
welke worden nog deze zomer genomen? 

Antwoord
Voor wat het gemeentehuis en gemeentewerf als gebouwen betreft zijn we verplicht de 
erkende maatregelen uit te voeren. Recent is er een controle geweest waaruit blijkt dat we 
aan al deze maatregelen voldoen. Denk aan kleine energiebesparende maatregelen zoals 
toepassen van ledverlichting, aanpassen kloktijden van installaties, verwarming, ventilatie 
etc. 

Bij groot onderhoud worden onderdelen verduurzaamd waar mogelijk. Grote investeringen 
worden momenteel niet gedaan vanwege het onderzoek naar de huisvesting.

4. Heeft/hebben de gemeente en/of de Veiligheidsregio Hollands-Midden een draaiboek 
met scenario’s voor (het voorkomen van) grootschalige uitval c.q. beperking van 
levering van elektriciteit en/of warmte? Zo nee, waarom niet en acht u het niet 
bijzonder wenselijk alsnog voorbereidingen te starten? Zo ja, met welke regelmaat 
wordt deze bijgewerkt naar aanleiding van actuele ontwikkelingen en met 
ketenpartners geoefend?

Antwoord
Als gemeente werken we hiervoor samen met de Veiligheidsregio Hollands Midden. Zij 
hebben inderdaad draaiboeken voor dergelijke situaties. De Veiligheidsregio is een 
professionele organisatie die op basis van risicoscans de dreigingen van actuele 
ontwikkelingen monitort en haar scenario’s en oefeningen hierop afstemt.

5. Welke gevolgen voor de lokale economie en werkgelegenheid verwacht u bij de 
verschillende fasen en treden in de maatregelenladder van het Bescherm- en 
Herstelplan Gas, en wat wordt – zowel qua eigen uitvoering als qua beleidsmatige 
inzet in interbestuurlijke verhoudingen - gedaan om die zoveel mogelijk te 
ondervangen?

Antwoord
De maatregelenladder is een Rijksinstrument dat kan worden ingezet op het moment dat er 
schaarste zou kunnen ontstaan in de gaslevering. De maatregelen variëren van een oproep 
om minder gas te verbruiken tot het inroepen van onderlinge solidariteit tussen EU-lidstaten.

Wij hebben deze maatregelen niet vertaald naar de lokale economie in Kaag en Braassem.

6. Welk sociaal-maatschappelijke impact op inwoners van Kaag en Braassem voorziet u 
indien de energieprijzen aanhoudend hoog blijven en energie zelf schaars? 

Antwoord
Deze zal niet afwijken van het landelijke beeld. Alle inwoners zullen hier de gevolgen van 
ondervinden, en als de prijsstijging door blijft zetten zullen steeds meer inwoners in de 
financiële problemen komen.

7. Heeft u locaties waar, zo nodig, op korte termijn grootschalige warmteopvang 
georganiseerd kan worden indien het tekort aan gas en elektriciteit acuut zou worden 
of wegens stijgende energieprijzen mensen de verwarming niet meer aan durven te 
zetten? Hoeveel menskracht vergt dit en wat is de realisatietermijn?

Antwoord
Nee, deze locaties hebben we op dit moment niet. Er lopen ook geen voorbereidingen om dit 
wel te realiseren.



8. Welke gemeentelijke (aanbestede) processen beschouwt u als essentieel? Hoe borgt 
u dat deze te allen tijde over voldoende gas en/of elektriciteit beschikken om te 
kunnen blijven doordraaien?

Antwoord
Als we het hebben over essentiële processen, gaat het in de ogen van het college over de 
hulpdiensten en de medische zorg. 

Op het moment dat er daadwerkelijk keuzes gemaakt moeten worden vanwege een enorme 
schaarste, zal het niet aan de gemeente zijn om te bepalen wat de essentiële processen zijn.

9. Hoeveel handhavingscapaciteit is beschikbaar om bij hoge prijzen en/of schaarste 
van energie(dragers) te voorkomen dat wildkap in de gemeente toeneemt?

Antwoord
Hier is naast de reguliere BOA-inzet geen capaciteit voor beschikbaar.

10. Hoe bereiden de verschillende gemeentelijke afdelingen (bijv. communicatie) en 
uitvoering (bijv. loket Werk&Inkomen van de gemeenten Alphen aan den Rijn) zich op 
een mogelijk toenemende hulpvraag richting de gemeente voor? 

Antwoord
De toenemende hulpvraag heeft vooral effect op ons betreffende loket in Alphen aan den 
Rijn. We staan in goed contact met hen om te monitoren of de beschikbare capaciteit aansluit 
bij de toenemende hulpvraag. Indien hier knelpunten zouden ontstaan, lossen we die in 
goede samenspraak op.

11. Hoe beoogt het college betrokkenheid van de gemeenteraad te borgen bij de mogelijk 
ingrijpende keuzes die het komende jaar gemaakt moeten worden?

Antwoord
Als er keuzes gemaakt moeten worden, zullen we hiervoor de gebruikelijke wegen richting de 
gemeenteraad bewandelen.


